
Från: Durnik, Mattias <mattias.durnik@gavle.se>  
Skickat: den 20 mars 2020 10:09 
Till: Daniel Swärd <daniel@gavlecity.se>; Jackson, Eva <eva.jackson@gavle.se>; Wiklund Lång, Åsa 
<asa.wiklund_lang@politiker.gavle.se>; Arnell, Göran <goran.arnell@gavle.se>; Åkerlind, Helene 
<helene.akerlind@politiker.gavle.se>; Wirdby, Klara <klara.wirdby@gavle.se> 
Kopia: Jennie Järverud <Jennie.Jarverud@dios.se> 
Ämne: Re: Åtgärder för företagen 
 
Hej Daniel! 
 
Fantastiskt att se hur ni på olika sätt försöker stötta våra lokala företag i city! Vi är många som känner 
starkt för den situation många av våra företagare och deras personal befinner sig i. 
 
Tack för era förslag, vi kommer gå igenom ditt mejl och återkopplar inom kort. 
 
Bästa hälsningar! 
Mattias  
 
 
 
Hämta Outlook för iOS 

 
Från: Daniel Swärd <daniel@gavlecity.se> 
Skickat: fredag, mars 20, 2020 9:50 fm 
Till: Durnik, Mattias; Jackson, Eva; Wiklund Lång, Åsa; Arnell, Göran; Åkerlind, Helene 
Kopia: Jennie Järverud 
Ämne: Åtgärder för företagen 
  

Hej!  
  
Vi inom Gävle Citysamverkan diskuterade möjliga insatser från kommuns sida igår och blev glad att 
se att ni nu går ut med ett åtgärdspaket. Jag har varit runt till 50 talet företag i stadskärnan de 
senaste dagarna och följer insatser från andra citybolag runt om i Sverige. Med den bakgrunden vill vi 
skicka med kompletterande åtgärder som vi önskar föra en diskussion mer er kring.  
  
Vi kan även ge en uppdatering om läget ute hos våra butiker, matställen och företag. Utöver de stora 
ekonomiska effekterna är det många som mår dåligt, varsel och uppsägningar i personalrum runt om 
i city men också många som försöker hålla en positiv anda utåt blandat med nya kreativa lösningar. 
Flera egenföretagare går runt och stödshoppar och stödäter hos varandra. Mycket av detta har ni 
förhoppningsvis redan tagit del av i olika former så jag ska inte uppehålla mig mer där. Men jag vill 
ger er en uppdatering kring hur besöksflöden i vår stad har påverkats under den senaste tiden.  
  
Under bilden hittar ni våra åtgärdsförslag… vi i Citysamverkan jobbar så klart också med egna 
satsningar; 
  

• Sammanställer och kommunicerar idag vilka om har hemleveranser 
• Marknadsföring för butikerna i city i tidningarna i nästa vecka 
• Visar upp en levande stadskärna i våra sociala medier och vikten av att friska personer som 

inte befinner sig i riskgrupperna fortsätter att vara i staden. 
• Informerar våra citymedlemmar om utvecklingen (öppettider, kommunens åtgärdsprogram 

etc.) 
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• Lånar ut vår Instagram till våra företag för en dag 
• Tittar på fler samarbeten mellan aktörerna i staden och innovativa ”event”. 

  
  

 
  

Åtgärdsförslag för företagen i stadskärnan 

  

Det kan hända att vissa åtgärder som vi nämner redan ryms i ert åtgärdspaket och då handlar det mer 
om att det kan vara lite oklart vad vissa punkter redan innefattar. 
  

1. Kommunen kortar betaltiden till kommens leverantörer för att på så sätt ytterligare bidra till 
att stärka företagens likviditet. (Exempel, Växjö kommun) 

2. Kommunen tillsätter en ”företagslots” som får till uppgift att ledsaga företag kring frågor 
med anledning av de åtgärder kommunen vidtar med framförallt för att ledsaga kring de 
förslag som Riksdag och Regering kommit med. (Exempel, Växjö kommun). Vi hör att 
organisationen Svensk handel inte mäktar med.  

3. Anstånd på fakturor och avgifter inom vatten och avlopp, sophantering, elnät och fjärrvärme 
samt tillstånd och tillsyn. (Exempel, Växjö kommun) 

4. Kommunen inför avgiftsfriparkering under 3 månader för att stödja stadskärnan och 
företagen enligt lämplig modell. (Exempel Växjö och Borås kommun). 

5. Kommunen skjuter upp tillsynsbesök som inte är nödvändiga och prioriterar 
verksamhetskritiska tillstånds- och tillsynsärenden då det inte är något positivt nu när många 
kämpar. (Exempel, Växjö och Östersund. Även rekommendation från Svenskt näringsliv).  

6. Kommunen har en generell hållning till leverantörer vid inställda konferenser, föredrag, resor 
etc. Exempelvis genom att dela på kostnaderna med hotellet i staden. (Rekommendation 
Svenskt Näringsliv.) 



7. Kommunen tillåter restauranger som har sökt tillstånd att tidigarelägga öppningen av 
serveringar till 1 april. Detta är positivt för många kundgrupper som är mer bekväma 
utomhus och därmed positivt för restaurangbranschen (Exempel Göteborg Innerstad och 
Kungälv). 

8. Titta på möjligheten till större markupplåtelser än vanligt för uteserveringar (Kungälvs 
kommun). 

9. Kommunen tittar på möjligheterna till subventionerade hyror upplåtelse av mark gällande 
uteserveringar och trottarpratare för 2020 alternativt ta bort avgifterna helt. 

10. Kommunen subventioner gymnasieelever som äter dagens lunch vardagar på valfri 
restaurang. 75 kr per dag och elev. Kan bli aktuellt att erbjuda högstadieelever samma 
subvention om skolar stängs. Restauranger anmäler sig till kommunen om att vara med på 
listan elevrestauranger. Kommunen rekommenderar system för takeaway. (Exemel Kalmar, 
Näringslivschef Thomas Davidsson). 

  
Samtliga åtgärder syftar till att ge våra verksamheter i staden en större uthållighet över tid och öka 
chanserna att hålla stadskärnan vid liv, så väl under den här perioden liksom under 
återhämtningsperioden när den kommer. 
  
Tillsammans för city! 
  
cc.ar även Jenne Järverud, Ordförande i Gävle Citysamverkan 

  
  

 
  

Daniel Swärd 

Cityledare 
070-685 34 00 
www.gävlecity.se 
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